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1 169 Nieuw beleid kostendekken
de huren

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

1 Waar het betreft: schoolgebouwen, niet eigendom zijnde van de gemeente: kan toegelicht
worden wat er precies wordt bedoel met kostendekkend huren , in tabel pag 169 l?

2 77 Sport, cultuur
en recreatie

5.6 Baten huur
media

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

2 Baten huur media 51 K EUR.  Om welke baten gaat het hier?

3 42 Bestuur en
ondersteuning

0.3 verschil lasten
2020 taakveld
0.3 vergeleken
met 2019

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

3 Bijdrage WODV is 94 k EUR hoger in 2020 dan in 2019. Lasten stijgen echter met 144 K EUR,
volgens de tabel op blz. 41. Wat is oorzaak van resterende stijging van 50 K EUR?

4 19 Ontwikkelingen
na Kadernota

Openbaar
groen

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

4 Kan het college aangeven hoeveel beheerskosten kosten voor het Ijsbaanterrein worden
gemaakt en wat de inkomsten van het Ijsbaanterrein zijn?

5 5 Inleiding regie voeren ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

5 In de 2e alinea staat dat we zelf (mede) regie voeren over de inrichting van ons dorp en het
aanbod van voorzieningen. Wanneer we voor een zelfstandig Voorschoten gaan, wat wordt hier
nou mee bedoeld?

6 6 Inleiding bruisende
economie

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

6 Kan het college aangeven wat bedoeld wordt met een flexibele invulling van ruimte op
bedrijventerreinen. Welke acties worden van de gemeente gevraagd en welke nieuwe uitgaven
zijn daar mee gemoeid?

7 7 Inleiding oppervlakte
water

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

7 We verbeteren de kwaliteit van het sloot- en oppervlakte water. Welke concrete acties worden
door het college in 2020 voorzien? Gaat dat ook in samenspraak met bijvoorbeeld de VVB?

8 8 Inleiding nieuwbouw ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

8 Er worden 300 nieuwe woningen gebouwd in 4 jaar. Welke jaren zijn dat, en hoeveel nieuwe
woningen in welk jaar? Wordt met bouwen bedoeld: woonklaar opleveren in dat jaar?

9 45 Veiligheid Brandbestrijdi
ng

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

9 Welke inzichten liggen er ten grondslag aan het inzetten van 4 i.p.v. 6 brandweermensen?
Waarom nu pas?

10 51 Verkeer en
Vervoer

Laadpalen ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

10 Laat ons netwerk uitbreiding van laadpalen toe, zeker in combinatie met bijvoorbeeld electrisch
koken en verwarmen? Het gaat niet om de vraag wie verantwoordlijk is. Het gaat om: is de
capaciteit van het netwerk voldoende.

11 7 Inleiding Laadpalen ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

11 Waaruit bestaat de hulp aan bewoners bij aanvraag plaatsen elektrische laadpalen?

12 7 Inleiding samenwerking ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

12 Waaruit bestaat de goede samenwerking met Leiden en Leidschendam-Voorburg m.b.t. aanpak
verkeer, zijn er resultaten?

13 64 Onderwijs leerlingenverv
oer

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

13 Beleidsmatig wordt aansluiting gezocht bij andere vormen van leerlingen vervoer. Welke
vormen heeft het college voor ogen?



14 21 Bestuur en
ondersteuning

382 K EUR
voor impuls

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

14 Voorstel 382 K EUR beschikbaar te stellen voor versnelling uitvoering infrastructurele projecten
en doelstellingen coalitieakkoord. Waaraan wordt dit bedrag volgens voorstel precies aan uit te
geven?

15 59 Economie 3.4 economische
promotie,
lasten

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

15 Waar wordt het voorgestelde bedrag van 95 K EUR in 2020 aan uitgegeven?

16 58 Economie 3.4 economische
promotie

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

16 Wanneer kan de raad het onderzoek/verslag van de marketingstichting gericht op het
versterken van toerisme in Wassenaar en in Voorschoten verwachten? Is er in de begroting
2020 voorzien in (gedeeltelijke) uitvoer van deze plannen in 2020, hoewel de uitkomst van het
onderzoek nog niet bekend is?

17 111 Lokale heffingen  tarief
rioolheffing

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

17 "Opbrengst afvalstoffenheffing niet meer dan 5,7% stijging "  staat op pag. 111.  De hoogte van
deze heffing wordt door middel van deze begroting vastgesteld.  Hoe is deze norm, kennelijk
een bepalende grenswaarde, van maximaal 5,7 % voor 2020 vastgesteld ?

18 53 Verkeer en
vervoer

2.1 vervangen
verlichting
Voorstraat

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

18 Waarom is het vervangen van deze verlichting noodzakelijk? Het vraagstuk al dan niet
vervangen zou in het licht van de historische en romantische uitstraling van de huidige
armaturen gezien kunnen worden.

19 53 Verkeer en
vervoer

2.1 vervangen
verlichting
Voorstraat

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

19 Kan het college aangeven in hoeveel gemeenten in Nederland  de gezichtsbepalende straten in
het centrum nog worden verlicht met originele gas-armaturen ?

20 53 Verkeer en
vervoer

2.1 lasten ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

20 tabel 11. lasten 2.1 : Begroting 2019 (3.149 K EUR) is 596 K EUR hoger dan jaarrekening 2018
(2.553 K EUR).  Begroting 2020 (3.265 K EUR) vertoont opnieuw een forse stijging, ditmaal van
116 K EUR t.o.v. voorgaande jaar. Ook op de langere termijn zijn forste lasten stijgingen
voorzien. Wat is de reden van deze aanzienlijke en aanhoudende stijging van lasten op dit
taakveld?

21 56 Economie 3.1 Dobbewijk, 35
K EUR

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

21 Voorgesteld wordt  35 K EUR te besteden aan een pilot energiebesparing Dobbewijk.  Is het het
college bekend dat energiebesparende maatregelen bij de verlichting van onze Sportvelden voor
het oprapen liggen ?

22 56 Economie 3.1 Dobbewijk, 35
K EUR

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

22 In de kadernota 2020 is aangekondigd: om 35 K EUR pilotproject Dobbewijk op te gaan nemen
in de begroting 2020. De begroting 2020 is op dit moment niet goedgekeurd door de raad.  Op
pagina 56 van de begroting staat dat deze pilot in oktober 2019 al is gestart. Is dat juist? Zo ja,
welke raadsakkoord ligt hieraan ten grondslag?

23 56 Economie 3.1 Digitale
bereikbaarheid
, 20 K EUR

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

23 Uit de tekst in de kadernota m.b.t. dit punt blijkt dat het college wil inzetten op : inzicht krijgen
en strategie ontwikkelen m.b.t. snel internet. Zonder met de benodigde investering van 20 K
EUR verder iets met de infrastructuur zelf te doen. Snel internet zou tot gevolg hebben: minder
verkeer.  Het is algemeen bekend dat op macro-niveau  inderdaad kan worden gesteld dat meer
thuiswerken leidt tot, per saldo, minder files.  Snel internet leidt echter niet tot zondermeer tot
meer thuiswerken. Het is niet aannemelijk te maken dat de huidige snelheid van internet  in het
centrum en rond het station een bottleneck vormt voor: een transitie naar meer thuiswerken.
De snelheid van internet is op elke computer overigens met enkele muisklikken eenvoudig
vasttestellen. Kan het college aangeven of er verwachting is dat als de snelheid van internet in
genoemde gebieden, stel met factor 10 toeneemt, wat aanzienlijk is, dit zal leiden tot minder
verkeer, of dat dit juist meer verkeer zal aantrekken?

24 73 Openbaar groen 5.7 Muurschilderin
g

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

24 Een muurschildering van flora en fauna in de tunnel Kniplaan/Veurseweg wordt  voorgesteld.
Welke kosten ten laste van de begroting zijn hiermee gemoeid ?  Is het college van mening dat
het voor de hand ligt om juist ondergronds, in een koude en tochtige tunnel, flora en fauna te
bewonderen?

25 177 Subsidies compensatie
huurverhoging

ONS
Voorscho
ten

Fractie ONS
Voorschoten

25 De huurverhoging voor verenigingen en stichtingen zal volgens raadsbesluit middels subsidies
worden gecompenseerd.  Waar is in de begroting deze compensatie voor 2020 inzichtelijk
gemaakt?

26 CDA m. van oostrum 1 zou de gemeente onder preventief toezicht zijn geplaatst indien de restwaardesystematiek niet
in de begroting zou zijn verwerkt (ceteris paribus)?
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27 CDA m. van oostrum 2 volgens het bbv moet er een gegronde reden zijn om een beleidswijziging door te voeren mbt
de wijze van afschrijving (= restwaarde). Wat is hier de gegronde rede?

28 CDA m. van oostrum 3 de cie bbv raadt de toepassing van generieke restwaardepercentages af. Waarom volgt het
college in deze niet de zienswijze van de cie bbv?

29 CDA m. van oostrum 4 in de nota schuldreductie van 2018  is afgesproken dat eenmalige opbrengsten ten bate worden
gebracht van de reserve. Met de introductie van de restwaardesystematiek komen dergellijke
opbrengsten defacto ten bate van de exploitatie (ipv in de reserve). Waarom verandert het
college binnen zo'n kort tijdsbestek de financiele kaders van de nota schuldreductie?

30 CDA m. van oostrum 5 In de kadernota is het principe van de restwaardeystematiek wel genoemd, percentages van
restwaarden zijn echter niet als kaders gesteld in de kadernota. Is dat juist?

31 CDA m. van oostrum 6 wat gebeurt er in financiele zin indien restwaarden bij afstoting van het actief hoger zijn dan de
verkoopopbrengst?

32 CDA m. van oostrum 7 Hoe hoog schat het college het risico in dat restwaarden hoger zijn dan verkoopopbrengsten? Is
het risicoregister hierop aangepast ? Zo nee, is het weerstandsvermorgen dan nog wel actueel?

33 CDA m. van oostrum 8 De introductie van de restwaardesystematiek toont volgens het CDA een gelijkenis met 2014
toen kapitaallasten zijn afgeboekt ten laste van de NUON-reserve om daarmee de nieuw
verworven ruimte direct aan te wenden voor nieuwe investeringen. Ziet het college die
overeenkomst in de vrijval van kapitaallasten en de directe aanwending daarvan ook ?

34 CDA m. van oostrum 9 Het CDA is van mening dat het de introductie van de restwaardesystematiek louter heeft
plaatsgevonden om een sluitende begroting te presenteren. Is dat juist?

35 CDA m. van oostrum 10 In de begroting is op jaarbasis telkens circa 800 k genomen voor nieuw beleid (de GR- en
incluis). Dekking wordt gevonden door risicovolle herwaardering van(hoge)  restwaarden van
activa. Waarom heeft het college niet gekozen voor het bijstellen van (nieuwe) ambities ipv
kosten apriori te dekken uit hypothetische restwaarden?

36 CDA m. van oostrum 11 wellke argumenten liggen ten grondslag aan de afweging om 30 % en 10 % restwaarden toe te
passen? Waarom niet 40 % en 20 % of 20 % en 10 %?

37 CDA m. van oostrum 12 In de tabel op blz 14 wordt de instelling van de restwaardesystematiek gepresenteerd als een
autonome ontwikkeling.Is dat wel een juiste voorstelling van zaken (richting raad en richting in
de inwoners van voorschoten)? Hierin kunnen toch locale afwegingen worden gemaakt ? zodat
van een autonome ontwikkeling geen sprake is?

38 CDA m. van oostrum 13 De reserve kapitaallasten neemt af van 4.4 mio in 2019 naar 2.8 mio in 2023. neemt hiermee
het vermogen van voorschoten af om te investeren (in onder meer vervangingen)?

39 CDA m. van oostrum 14 In het aangenomen initiatiefvoorstel inzake een samenhangend accommodatiebeleid is
opgenomen dat eenmalige opbrengsten in beginsel ook kunnen worden ingezet binnen dit
beleidsdomein. Met de introductie van de restwaardesystematiek komt dit uitgangspunt onder
druk te staan. Restwaarden komen nu terecht in de exploitatie. Hoe verhoudt zich nu het
inititatiefvoorstel in deze tot de restwaardesystematiek?

40 CDA m. van oostrum 15 In de begroting wordt genoemd dat overhead in voorschoten hoog is vanwege verschillen in
toerekening aan taakvelden. Is dit nu een juiste voorstellling van zaken? De totale omvang van
kosten van overhead in een organisatie stijgt of daalt toch niet als toerekening daarvan over
producten wijzigt ?

41 CDA m. van oostrum 16 Volgens Deloitte behoort Voorschoten met een overheadpercentage van 14.7 procent tot de
gemeenten met de hoogste overhead in Nederland. Deelt het college die conclusie ? Zo ja wat
gaat het college doen of het percentage neerwaarts bij te stellen?

42 CDA m. van oostrum 17 Onder post 1c in tabel 14 zijn bedragen van 342 k en 346 k als stelpost opgenomen waarmee
een dekking voor kosten van jeugdzorg wordt gesuggereerd. Hoe worden deze kosten gedekt
indien het rijk besluit geen aanvullende middelen in die jaren beschikbaar te stellen?
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43 CDA m. van oostrum 18 In Voorschoten worden kosten voor jeugdzorg in de praktijk ook gedekt uit de reserve sociaal
domein. Is dit op langere termin houdbaar bezien vanuit het BBV? Structurele kosten behoren
toch uit de exploitatie te worden gedekt ipv uit reserves?

44 CDA m. van oostrum 19 Op grond van de financiele verordening (art. 19, lid 5) dient de raad eenmaal in de vier jaar een
onderhoudsplan voor gemeentelijke gebouwen vast te stellen. In de inititiele begrotingscan van
de provincie uit 2017 wordt het ontbreken van een onderhoudsplanning ter zake al
gesignaleerd. Nadien is deze planning dikwijls aangekondigd. Top heden is deze echter nooit
aan de raad voorgelegd. Wat is de reden van de vertraging? En: wanneer is deze planning voor
het laatst - in welk jaar - aan de raad voorgelegd?

45 CDA m. van oostrum 20 opbrengsten uit niet uitgevoerd onderhoud komen worden thans ten bate gebracht van het
begrotingsresultaat. Loopt Voorschoten zo niet het risico over te weining middelen te
beschikken voor groot onderhoud ? Waarom deze 'opbrengsten' niet storten in een
bestemmingsreserve?

46 CDA m. van oostrum 21 In de IHP-startnotitie is opgenomen dat het IHP in december 2019 wordt voorgelegd aan de
raad. Wordt de planning gehaald? Zo nee, wat is de reden van de vertraging?

47 CDA m. van oostrum 22 Het college stelt voor nog eens 300 k te storten in de reserve sociaal domein terwijl in de
kadernota vwb de jeugdzorg al is voorgesteld in 2020 ruim 700 k te dekken uit de reserve
sociaal domein en in 2021 623 k. Acht het college die ramingen achterhaald gezien het voorstel
om nog eens 300 k te sorten in de reserve?

48 CDA m. van oostrum 23 kan uit het aanvullen van de reserve sociaal domein met 300 k worden afgeleid dat er apriori
kennelijk weinig vertrouwen is de effectiviteit van de voorgestelde aanpak kosten jeugdzorg?

49 CDA m. van oostrum 24 Het college stelt voor 382 k in te zetten voor versnelling en intensivering van projecten. Kan het
college dit bedrag nader onderbouwen? En waarom is dit bedrag niet opgenomen in de
kadernota of in de begroting zelf ?

50 CDA m. van oostrum 25 In het risicoregister wordt het personeelsverloop bij de G.R. WODV genoemd als gemeentelijk
risico. Is dit niet een risico van de G.R. zelf ipv het risico van de gemeente? Personeelsverloop
van andere GR-en staan toch ook niet in het register van de gemeente Voorschoten?

51 CDA m. van oostrum 26 In de begroting wordt een winstwaarschuwing afgegeven tav de ingestelde reserve tbv de
omgevingswet. Wat gaat het college doen om hier binnen de financiele kaders te blijven
handelen?

52 CDA m. van oostrum 27 In het risicoregister wordt het mislopen van compesatiesubsidie op btw sport genoemd als
risico. Dit aspect is ook relevant voor de exploitatie van onder meer het zwembad. Inmiddels
heeft het rijk de beschikkingen ter zake verzonden. Loopt Voorschoten compensatie mis? Of is
de gehele SPUK-aanvraag gehonoreerd? Wat is het effect op de exploitatie van het zwembad?

53 CDA m. van oostrum 28 De gemeente subsidieert 42 % van de kosten van begraafplaatsrechten terwijl andere heffingen
100 % kostendekkend zijn. Gaat het college dit percentage in de toekomst handhaven of
wijzigen ?

54 CDA Cees Bremmer 29 ** N.a.v. pag. 31Samenwerkingsverbanden.  Wat wordt bedoeld met de zin  in het 2e grote
gele vlak  “..Maken we minimaal 2 klantreizen en vragen we vaker feedback aan bewoners…etc”

55 CDA Cees Bremmer 30 ** Nav. pag.94vv onder 7.2 .Wat is in financiële termen de uiteindelijk de implicatie van het
gestelde “dat er de afgelopen jaren in Voorschoten geen grote wijzigingen in het aantal kilogram
huishoudelijk restafval per inwoner is waar te nemen”.

56 CDA Cees Bremmer 31 ** Nav. Pg 98. Zijn er enkele concrete resultaten te noemen van de wijkaanpak verduurzaming
Adegeest en Noord-Hofland

57 CDA Cees Bremmer 32 *T.o.v. de  “top tien belangrijkste risico’s “ uit de programma begroting 2019-2022 vorig jaar
zijn, is een enkel l risico’s verdwenen, of wordt niet meer genoemd, bv. Beheerskosten
vastgoed/openbare ruimte. Is dit dan geen  substantieel risico meer, of is zogezegd het aantal
risico’s alleen nog maar toegenomen en  daarom uit de top tien verdwenen.
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58 CDA Cees Bremmer 33 **N.a.v. Weerstandsvermogen op  pag 118-9; waarom worden bij de “top tien belangrijkste
risico’s “ geen overeenkomstige financiële bedragen genoemd, eventueel bandbreedten van
bedragen  waartussen de genoemde risico’s zich zouden bewegen?

59 blz. 8 Ruimte /
bouwen

Patricia Kortekaas 34 Realisatie va  300 woningen in de komende 4 jaar - Waar wil het college deze realiseren nu de
MoederGods locatie verhuurd is en locatie Kruispunt verkocht is?

60 Patricia Kortekaas 35 Realisatie van 300 woningen in de komende 4 jaar - Is de afdeling Ruimte voldoende bemensd
om dit doel te halen?

61 Patricia Kortekaas 36 Zo nee, wordt de optie om  (eveneens de gemeente Noordwijk en PZH) bouwzaken onder te
brengen bij de ODWH onderzocht  of zelfs voorbereid?

62 21 0 Bestemmingsv
oorstel 2020

VVD K. van Meenen 1 Het wordt de VVD niet duidelijk uit de begroting voor welke concrete activiteiten het bedrag van
382.000 euro voor intensivering en versnelling projecten noodzakelijk is. De beoogde doelen die
het college voorziet worden weinig concreet omschreven (welke winst wordt beoogd door de
extra financiel inzet?) maar bijbehorende acties ontbreken geheel.

63 algemeen 48,92 Bijdrage
WODV

VVD K. van Meenen 2 drage WODV op verschillende punten worden verschuivingen in de bijdrage aan de WODV
genoemd p48 1.1. +8000, p48 1.2 -40.000, p92 6.1 +32.000, p92 6.6 -78.000 en p92 6.7.2.
+124.000. Kan er een totaal overzicht worden gegeven wat de uiteindelijke impact van de
begroting op de bijdrage van de WODV is?

64 37 0 64 Precariobelasti
ng

VVD P. de Bruin 3 Welke maatregelen neemt de gemeente om het wegvallen van de precariobelasting op te
vangen?

65 47 1 Beleidsindacto
ren

vVD K. van Meenen 4 Waarom is er geen beleidsindicator voor huiselijk geweld opgenomen

66 51 2 2 Parkeren VVD B. Lavreijse & B
Reinke

5 Op basis van welke gegevens wordt vastgesteld dat het autobezit in Voorschoten toeneemt?

67 57 3 3 Bedrijfsloket
en
bedrijfsregelin
gen

VVD P. de Bruin en K.
van Meenen

6 Hoe constateert de gemeente dat de aanpak effectief is? Zijn er beleidsindicatoren opgesteld?

68 73 5 7 Openbaar
groen

VVD B. Lavreijse & B
Reinke

7 De VVD zou graag weten hoe de kosten van preventie van ziekten en plagen zich verhuoden tot
de kosten voor bestrijding ervan.

69 104 e.v. 8 Woningbouw VVD B. Lavreijse 8 Bij het onderdeel wordt nergens melding gemaakt van het eventueel mogelijk maken van
innovatieve woonconcepten. Hoe gaat de gemeente faciliteren dat er van innovatieve concepten
gebruik gemaakt kan worden?

70 111 1.1 Locale
heffingen

VVD B. Lavreijse 9 Waarom stijgt de rioolheffing met 2.2% als het aantal aansluitingen toeneemt? Als dezelfde
kosten over meer aansluitingen verdeeld worden zou men eerder een daling verwachten.

71 119 Weerstandver
mogen en
risicobeheersin
g

VVD K. van Meenen 10 Verloop personeel WODV. Verzoekt het college om concrete afspraken te maken met de WODV
over de maatregelen om haar positie als aantrekkelijke werkgever te verbeteren.

72 VVD Sj. van den Dool 11 Wat zijn de geraamde kosten van deze planvorming inclusief alle onderzoeken die naar
verwachting nodig zijn om een antwoord te bieden aan dit streven: In 2020 bieden wij ter
besluitvorming het milieubeleidsplan aan. Dit plan werkt het streven naar een energieneutraal
Voorschoten in 2030 uit.

73 19 algemeen algemeen kosten-
besparing

VL Hugo en Marleen 1 In de begroting staat (pag. 19) “Het college wijst er uitdrukkelijk op dat een besparing op de
uitvoeringskosten van de WODV in principe alleen gerealiseerd kan worden door een gelijktijdige
afname van de dienstverlening”.
Vraag: werkt dat ook andersom? Dus wanneer er bijvoorbeeld voor 3 ton (van de 4) minder
besteed wordt aan subsidies, dalen dan ook de uitvoeringskosten van de WODV?

74 19 algemeen algemeen kosten-
besparing

VL Hugo en Marleen 2 We gaan van twee regio’s naar één. Dat moet volgens de benchmark kostenbesparend zijn.
Vraag: Waar kunnen we dit terugvinden in de MJR?
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75 8 algemeen algemeen wonen VL Hugo en Marleen 3 Er staat “Wij gaan daarom voor 300 nieuwe woningen in vier jaar, voor elke generatie en
elke portemonnee.” Het grootste knelpunt is het tekort aan betaalbare woningen voor starters,
jongeren mensen met een inkomen tot modaal.
Vraag: Hoeveel van de toegezegde 300 nieuwe woningen zijn echt extra? Dus waren nog niet
eerder in bestaande bouwplannen en bouwprognoses opgenomen?

76 8 algemeen algemeen wonen VL Hugo en Marleen 4 Aansluitende op voorafgaande vraag.
Vraag: hoeveel van de toegezegde 300 nieuwe woningen zijn geschikt voor mensen met een
inkomen tot modaal?

77 8 algemeen algemeen wonen VL Hugo en Marleen 5 Aansluitende op voorafgaande vraag.
Vraag: hoeveel van de toegezegde 300 nieuwe woningen zijn sociale huurwoningen?

78 42 Bestuur en
ondersteuning

0.2 Kosten VL Hugo en Marleen 6 Er staat dat “De lasten zijn per saldo € 130.000 hoger. Dit wordt hoofdzakelijk veroorzaakt
doordat er voor 2020 geen rekening wordt gehouden met verkiezingen (€ 70.000)”. Dit
betreft rijbewijzen en identiteitspassen.
Vraag: hoe kan het dat de kosten hoger worden, wanneer er minder te doen is (verkiezingen)?

79 108 Paragrafen Lokale
heffingen

Kosten
dekkendheid

VL Hugo en Marleen 7 Er staat (pag 108) “uitgegaan wordt dat leges en rechten kostendekkend blijven c.q.
worden”.
Vraag: welke inspanningen worden gedaan om de kosten van de verstrekking diverse diensten te
verlagen? Dus niet de kosten voor de burger verhogen, maar de kostprijs van de gemeente
verlagen.

80 94, 112 en 123 Volksgezondheid
en miljeu

7.3 Afval Kosten VL Hugo en Marleen 8 "Het tarief afvalstoffenheffing stijgt met ongeveer 5,7%" (pagina 112).
"De woonlasten in Voorschoten liggen hoger dan het landelijk gemiddelde en ook de
ontwikkeling van de woonlasten ligt hoger dan gemiddeld. De voornaamste oorzaak
hiervan is de verhoging van de rioolheffing en afvalstoffenheffing." (pagina 123).
"De via de afvalstoffenheffing verhaalbare kosten laten ten opzichte van 2019 een stijging
zien, dit komt hoofdzakelijk door hogere kosten van afvalverwerking en overhead."
Op dit moment is de hoeveelheid restafval per inwoner 190 Kg (pagina 94) waar het eigenlijk 100
Kg zou moeten zijn.
Vraag: wat gaat de gemeente doen om de hoeveelheid restafval per inwoner te laten dalen tot
maximaal 100 Kg per jaar?

81 94, 112 en 123 Volksgezondheid
en miljeu

7.3 Afval Kosten VL Hugo en Marleen 9 Aansluitende op voorafgaande vraag.
Vraag: wat gaat de gemeente doen om de overheadkosten te beperken?

82 Algemeen Najaarsnota Beslispunt
2.c

VL Hugo en Marleen 10 “Naar aanleiding van de actualisatie van de kapitaallasten een dotatie aan de voorziening
riolering te doen à € 80.601 en een dotatie aan de voorziening afvalstoffenheffing à €
85.516”
Vraag: Wat wordt hier mee bedoeld?

83 Algemeen Raads
informatie brief

September
circulaire

Arbeidsmarkt
regio

VL Hugo en Marleen 11 naar aanleiding van paragraaf Laaggeletterdheid (pagina 3).
Vraag: Zijn er al concrete stappen ondernomen om vanuit de arbeidsmarktregio Zoetermeer over
te gaan naar de Leidse Regio?
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84 blz 14 Begrotingsscan
aanvullend
onderzoek

Bestuur en
Overhead

Kosten VL Hugo en Marleen 12 Voorschoten is duurder dan benchmark gemeentes in Bestuur & Overhead. Vraag: Kunnen de
kosten van Bestuur en Overhead nader gedetailleerd en toegelicht worden? Vraag: Kan
aangegeven worden in deze kosten waarin dit verschil wel te verklaren is?

85 blz 14 Begrotingsscan
aanvullend
onderzoek

Bestuur en
Overhead

Kosten VL Hugo en Marleen 12 Voorschoten is duurder dan Leiderdorp en Oegstgeest in Bestuur & Overhead. Met name
Oegstgeest is met 374 per inwoner 10% goedkoper. Vraag: Waarin is dit te verklaren? Goirle valt
op als goedkoopste gemeente. Vraag: Waarin is dit te verklaren?

86 Algemeen Begroting Leges Kosten VL Hugo en Marleen 13 In de "Informatiebrief 052 Onderzoek legestarieven omgevingsvergunning WABO" en de bijlage
(gedeeld op 9 september nav VEH) lees ik dat de meeste aanvragen regulier zijn (<10.000 euro).
Kosten zijn 959,90 euro (bijlage blz. 13, tabel 5), waarbij dit voor 85% kostendekkend is. Vraag:
hoe vind ik de kosten voor leges terug in de begroting? Vraag: is inderdaad 50% van deze kosten
overhead? Wat zijn precies deze kosten? Vraag: Zijn de FTE kosten inderdaad 450 euro per case,
tegen 55 euro per uur?

87 7 en 98 Inleiding PvdA Ad de Graaf 1 Is het college van mening dat een begroting structureel sluitend is terwijl het saldo van baten
en lasten negatief is en wordt aangevuld vanuit de reserves, zoals uit bladzijde 26 (tabel 6
Recapitulatie) valt op te maken?

88 5 Omgevings
wet

PvdA Ad de Graaf 2 1) Welke kosten samenhangend met de invoering van de omgevingswet komen in 2020 ten
laste van de daartoe gevormde voorziening? 2)Is het juist dat de kosten samenhangend met de
omgevingswet de komende jaren k€ 300 hoger zullen zijn dan de m€1 die is opgenomen in de
voorziening? Is hiermee in deze begroting rekening gehouden?

89 14 e.v. Restwaarde PvdA Ad de Graaf 3 In de kadernota 2020 heeft het college toegezegd 'de opmaat naar de begroting 2020 te
gebruiken om te bekijken of een andere manier van omgaan met het afschrijven van activa tot
de mogelijkheden behoort'. Voorzover de PvdA bekend heeft de raad geen nadere onderbouwing
van een dergelijke wijziging ontvangen. Het voorgestelde raadsbesluit tot wijziging van de
Financiële Verordening voldoet niet aan deze toezegging omdat deze uitgaat van 'de
wenselijkheid tot bijstelling' en geen inhoudelijke afwegingen 'of het wenselijk is'. 1) Waarom
heeft het college geen gevolg gegeven aan deze toezegging in de Kadernota 2020? 2) Is het
college op de hoogte van het standpunt van de landelijke commissie BBV dat de restwaarde
reëel en per actief moet worden geschat, omdat het hanteren van een vast percentage
restwaarde voor bijvoorbeeld het totale vastgoed onvoldoende recht doet aan de individuele
kenmerken van de materiële vaste activa? 3) Heeft het college conform deze uitspraak van de
commissie BBV gehandeld?

90 14 Financiële
samenvatting

PvdA Ad de Graaf 4 Tabel 3 ontwikkelingen meerjarenbegroting laat onderaan zien dat een deel  van het
begrotingssaldo van k€782 in 2020 structureel en een deel incidenteel is. Kunt u aangeven hoe
de verdeling van beide bedragen, resp. k€500 (structureel) en k€282 (incidenteel) is
opgebouwd?

91 14 e.v. financiële
samenvatting

PvdA Ad de Graaf 5 Is het tekort in de dekking van afval (k€ 201) opgenomen in het startsaldo van de begroting
20202? Blijven de hogere kosten beperkt tot 2020? Wat is de oorzaak van de uitschieter in
2020?

92 21 Bestemmingsv
oorstel

PvdA Ad de Graaf 6 In de programmabegroting is sprake van een bestemmingsvoorstel 2020. Onder de noemer '
"Intensivering en versnelling projecten"wordt hiervoor k€382 vrijgemaakt. Hoe is dit bedrag
opgebouwd?

93 22 Bestemmingsv
oorstel

PvdA Ad de Graaf 7 Het college stelt voor de egalisatiereserve sociaal domein op te hogen met € 300.000. Hoe
verhoudt zich deze dotatie tot de ontrekkingen genoemd in P6 van resp € 919.000, 562.000 en
637.000 in de jaren 2020, 2021 en 2022? Waarom een apart voorstel voor dotatie om
vervolgens de reserves voor een groter bedrag uit te putten?
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94 diverse pagina's
bijv. 56 en 64

Hanteren
beleids
indicatoren

PvdA Ad de Graaf 8 Beleidsindicatoren zijn toekomstgericht en onder meer bedoeld om raadsleden makkelijker een
inschatting te kunnen maken van de resultaten die via de voorgestelde beleidskeuzes moeten
worden behaald. Waarom bevat de begroting weinig toekomstgerichte beleidsindicatoren en wat
is in dit verband de relevantie van de tekst in diverse verklarende voetnoten dat cijfers 2019 en
2020 niet beschikbaar zijn?

95 27 e.v. P 0 0.1 en 0.2 bestuur &
ondersteun
ing

PvdA Ad de Graaf 9 Doel is vijf sterren dienstverlening. Volgens de meest recente data heeft 14% van de inwoners
van Voorschoten veel vertrouwen in de gemeente, terwijl het landelijk percentage 35% is.Ook
op andere indicatoren 'scoort'Voorschoten beduidend onder het landelijk gemiddelde. Is het
college bereid om concrete streefpercentages te noemen als ijkpunt voor verhoging van de
tevredenheid op de indicatoren 'vertrouwen' , samenwerking inwoners en dienstverlening?

96 35 P 0.4 externe
inhuur

PvdA Ad de Graaf 10 De beleidsindicator externe inhuur bedraagt voor 2020 45,81%, anders gezegd: van de totale
loonsom wordt 45.81% uitgegeven aan externe inhuur. Moet deze indicator zo worden
geïnterpreteerd dat er geen beleid is tot verdere terugdringing van de externe inhuur t.o.v. het
begrote percentage over 2019 t.w. 46.55%?

97 44 e.v. P 2 Veiligheid PvdA Ad de Graaf 11 Er is k€ 60.000 gereserveerd voor de verkeersveiligheid aan de Multatulilaan. Is het college
bereid de inzet van dze middelen te heroverwegen in het kader van het brede gemeentelijke
beleid m.b.t. de (fiets)verkeersveiligheid en af te wegen tegen de verkeersrisico's elders zoals
bij de Bachlaan , de Mozartlaan en andere plekken in Voorschoten?

98 56 P 2 Veiligheid PvdA Ad de Graaf 12 Waar zijn de lasten begroot voor de uitvoeringsplannen fietsveiligheid en de aanpak
centrumrotonde? Welke bedragen zijn hiervoor gereserveerd?

99 51 P 2 oplaadapparat
uur

PvdA Ad de Graaf 13 Beleid voor elektrische oplaadinfrastructuur. Wat is begroot voor de nieuwe oplaadapparatuur
vanaf 2020?

100 56 P 3 3.1 Digitale
bereikbaar
heid

PvdA Ad de Graaf 14 Het college stelt een onderzoek in naar de digitale bereikbaarheid. Waarom ligt het accent op
het centrum en het gebied rond het station? Waarom is niet gekozen voor het inventariseren
van meerdere 'digitale hotspots' bijvoorbeeld bij scholen en/of het winkelcentrum Noord
Hofland?

101 64 en 72 P4 en P5 4.3 en 5.6 Taalachter
stand

PvdA Ad de Graaf 15 Het college stelt terecht dat taalbeheersing cruciaal is om mee te kunnen doen aan de
samenleving (blz 64) en dat 'het aandeel van het Taalhuis in het nieuwe inburgeringsstelsel in
2021 de aandacht heeft.' 1)Waaruit bestaat deze aandacht van het college? 2)Wat is de stand
van zaken m.b.t. het voorgenomen actieplan laaggeletterdheid (blz. 22 Uitwerking
coalitieakkoord)?

102 73 P 5 5.7 Muurschil
dering

PvdA Ad de Graaf 16 Wat is begroot voor het aanbrengen van een muurschildering in tunnel Kniplaan/Veurseweg?

103 73 P 5 5.7 Bijenplan PvdA Ad de Graaf 17 Wat is begroot voor het uitvoeren maatregelen bijenplan ter vergroting van de biodiversiteit?

104 77 P 5 5.3 Kinderboer
derij

PvdA Ad de Graaf 18 De bezuiniging van €58.000 op de kinderboerderij is onderdeel van de grote
bezuinigingsoperatie in het kader van de begroting 2018. Op welke wijze heeft het college
overleg gevoerd met de kinderboerij over de gevolgen hiervan? Heeft het college overwogen de
omvang van deze bezuiniging neerwaarts bij te stellen en hiervoor bijvoorbeeld de middelen
voor de muurschildering aan te wenden?

105 66 e.v. P 5 Culturaal
centrum

PvdA Ad de Graaf 19 Zijn er middelen gereserveerd in het kader van de afbouw van en het werken aan een
alternatief voor het Cultureel Centrum? En zo ja, om welk budget gaat het?

106 69 P 5 5.3 Cultuur
educatie

PvdA Ad de Graaf 20 Een toename van de kwaliteit van cultuureducatie in het primair onderwijs is één van de
resultaten in 2020. Waaruit bestaat de bijdrage van de gemeente Voorschoten? Zijn hier ook
middelen voor vrijgemaakt?

107 21 en 84 P 6 6.6 WMO PvdA ad de Graaf 21 Op blz 21 geeft het college aan dat er onzekerheid is m.b.t. de ontwikkeling kosten WMO en een
oplopende vraag naar WMO voorzieningen mede door het goedkopere abonnementstarief.
Waarom zijn desalniettemin voor 2020 de begrote lasten aanzienlijk lager dan de rekening 2018
en de begroting 2019?

108 78 P 6 6.1 Langer thuis
wonen

PvdA Ad de Graaf 22 Er is een Plan van aanpak ‘Langer thuis wonen’ opgesteld en dit wordt, conform
hetcoalitieakkoord, ten uitvoer gebracht. Zijn hiervoor financiële middelen begroot en zo ja, hoe
groot is dat budget?

109 89 P 6 6.82 Geëacaleerde
zoerg 18-

PvdA Ad de Graaf 23 Op blz 89 verwijst het college ook bij dit beleidsterrein naar de stijgende kosten voor jeudhulp.
De komende jaren is echter een bedrag begroot dat lager is dan het gerealiseerde resultaat
2018. Kan het college verklaren waarom dat het geval is?
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110 7 en 97 e.v. P 7 7.4 Energietransiti
e

PvdA Ad de Graaf 24 Het college streeft naar een energieneutraal Voorschoten in 2030. In 2020 verschijnt het
milieubeleidsplan. Veel gemeentes (zie bijeenkomst VG 8 oktober j.l.) zien de energietransitie
als topprioriteit hoewel weinige dit in 2030 denken te realiseren. Veel gemeentes reserveren
hiervoor aanzienlijke bedragen. In algemene zin vraagt de PvdA zich af hoe het college deze
ambitie wil realiseren. meer in het bijzonder heeft de PvdA de volgende vragen:
1) Is het college voornemens in het milieubeleidsplan concrete mijlpalen op te nemen met
tussentijdse streefdoelen voor de periode 2020 - 2028 (met 2030 als einddoel), met een
beschrijving van de werkwijze om die streefdoelen te bereiken en de middelen die daartoe
zullen worden aangewend,
2) Is het college voornemens in het milieubeleidsplan de tussendoelen op te nemen die aan het
eind van deze collegeperiode moeten zijn gerealiseerd,
3) welke middelen worden in de programmabegroting 2020 gereserveerd voor de uitvoering
hiervan?
4) Is het college voornemens in het milieubeleidsplan realistische ambities te formuleren die ook
door Voroschotenaren als zodanig worden herkend?
5)Hoe wil college het percentage hiernieuwbare electriciteit van 2017 tot 2030 verhogen van
2.7% (blz 98) naar 100%?

111 96 P 7 7.3 Afval OvdA Ad de Graaf 25 Er worden wederom middelen gereserveerd voor een communicatieplan gericht  op het
gescehiden inzamelen van afval. Eerder is gebleken dat ambities niet realistisch waren. Wordt
lering getrokken uit eerdere vormen van communicatie die niet tot het gewenste effect hebben
geleid? Hoe schat het college het effect van deze maatregel in?

112  8 en 8.1 P8 8.1 Woningbouw PvdA Ad de Graaf 26 1) Welk deel van de 300 nieuwe woningen in vier jaar (blz 8) heeft betrekking op sociale
huurwoningen?
2)Hoeveel van deze 300 woningen worden in deze collegeperiode gebouwd?
3)Hoe verhoudt dit aantal zich tot het aantal woningen op blz 24 van de 'actualisatie woonvisie
2019 - 2022'?

113 105 P 8 8.1 Woningbouw 27 Hoe moet de beleidsindicator nieuw gebouwde woningen worden geïnterpreteerd? Immers, als
de eenheid het aantal per 1.000 woningen is, dan zou het getal 100 in 2020 kunnen worden
begrepen als 100 op 1.000 oftewel circa 1.200 nieuwe woningen

114 118 top 10 risico's WODV PvdA Ad de Graaf 28 Eén van de grootste financiële risico's betreft de gevolgen van de oriëntatie op de Leidse regio
voor de WODV en de kosten die dat ten gevolg heeft voor een eventuele reorganiatie van de
WODV? Waarom is het college van mening dat dit geen onderdeel uitmaakt van de top 10
belangrijkste risico's?

115 108 lokale heffingen Woonlasten PvdA Ad de Graaf 29 Op 14 oktober (tafeltjesavond) is meegedeeld dat de woonlasten van huurders in 2020 met
4.3% omhoog gaat en de woonlasten van eigenaren met 3.5%. Dit zijn beduidend hogere
percentages dan de te verwachten inflatie in 2020. Hoe moet deze stijging worden begrepen in
relatie tot de uitspraak op blz 108 dat de lokale lastendruk gelijk blijft?

116 Lokale heffingen PvdA Ad de Graaf 30 Het tariefverschil tussen één- en meerpersoonshuishoudens is klein. Acht het college dit geringe
tariefverschil in overeenstemming met het principe 'de vervuiler betaalt'.

117 111 Rioolheffing Heffingen PvdA Ad de Graaf 31 Uit de voetnoot* bij tabel 23 blijkt dat 117.000 gedekt wordt uit de precariobelasting. Uit de
toelichting blijkt dat de heffing met 2,2% wordtverhoogd. Is in de meerjarenraming al rekening
gehouden met het wegvallen van de deklking uit de precario? Is de 2.2% verhoging op basis
van het IWKP? Is dit % inclusief 1.4 % inflatie?

118 134 Tabel 41 Raming MPG PvdA Ad de Graaf 32 Waardoor wordt de stijging in de raming bouwgrond exploitaties in 2020-2022 verklaard?

119 171 Tabel 59 en 57 Reserves PvdA Ad de Graaf 33 Volgens tabel 59 wordt 197 ontrokken aan de reserves kapitaallasten. Met welke ontrekkingen
in tabel 57 correspondeert dit bedrag? Waarom worden de kapitaallasten voor deze activiteiten
gedekt uit de reserve kapitaallasten?

120 176 Tabel 61 Algemene
uitkering

PvdA Ad de Graaf 34 Waarom is voor het totaal van de Algemene uitkering voor de jaren 2022 en 2023 een hoger
bedrag van (afgerond) k€ 342 resp. k€ 446 dan vermeld op pag. 2 van de Informatiebrief
(meicirculaire) van 9 juli 2019

121 26 Beleidsbegroting Recapitulatie D66 Saskia Boom 1 Post onvoorzien: Wat is het nut van deze kleine post? Waarom niet toevoegen aan de algemene
reserves?
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122 30 P0 Onderzoek
Berenschot

D66 Saskia Boom 2 Tekst staat er dubbel in (zie p. 29)

123 35 P0 0.4 Beleidsindicat
oren

D66 Saskia Boom 3 03 Apparaatkosten: wat is de verklaring voor de stijging van euro 270,- (2018) naar euro 308,47
(2019)?

124 36 P0 0.62 OZB Niet-
Woningen

D66 Saskia Boom 4 Kan de OZB-stijging worden uitgesplitst naar: a) volume component, b) prijsstijgingscomponent
(waardestijging ontroerend goed) en c) tariefcomponent?

125 105 P8 8.3 Wonen
en bouwen

Beleidsindicat
oren

D66 Saskia Boom 5 Bij nr. 36 'nieuw gebouwde woningen' staat als eenheid 'Aantal per 1.000 woningen', vervolgens
staat er voor 2020 het aantal '100' genoemd. Dit zou betekenen dat we 10% van onze totale
woningvoorraad gaan bijbouwen. Kan dit cijfer worden gecorrigeerd naar de werkelijk bedoelde
waarde?

126 P7 Groen blijft
groen

Saskia Boom 6 Er wordt gesproken dat ‘In de Duivenvoordecorridor natuur- en landschapswaarde worden
hersteld; de nieuwe woningen op Roosenhorst en Noortveer worden zorgvuldig ingepast’. Vraag:
De voorgenomen bouw van Starrenburg III grenst aan de Duivenvoordecorridor. Kan het college
aangeven of bij deze plannen ook rekening gehouden wordt met de bijzondere natuur- en
landschapswaarden van de Duivenvoordecorridor?

127 P7 Duurzaamheid
en innovatie

Saskia Boom 7 De komende periode zal de uitwerking hiervan nóg duidelijker vorm krijgen en zal er een
concretiseringsslag gemaakt worden in acties en in tijd’.Vraag: Kan het college meer specifiek
aangeven wat wordt verstaan onder ‘de komende periode’? Welk tijdspad wordt hieraan
gekoppeld?

128 P34 Beheer
overige
gebouwen

Saskia Boom 8 laatste alinea: ‘Het niet uitvoeren van planmatig onderhoud kan leiden tot mogelijke
vervolgschade. Omvang is niet te kwantificeren. Inhaalslag kan noodzakelijk zijn.’ Vraag:
Waarom is dit risico niet in de inleiding benoemd?

129 P45 Brandbestrijdi
ng

Saskia Boom 9 De toekomst van de vrijwillige brandweer in NL is in gevaar door EU-regels, die het vergoeden
van vrijwillige brandweermannen verplichten.  Vraag: Is dit risico in kaart gebracht door de
gemeente Voorschoten? Hoe wordt hierop geanticipeerd?
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